
P R O T O K Ó Ł  nr XXIII/2005 

z Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie 

odbytej w dniu 28 kwietnia 2005 r. 

w sali narad Urzędu Miasta i Gminy 

w Bornem Sulinowie. 

  

 
Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie otworzył i jej przewodniczył Przewodniczący 

Rady Miejskiej PAWEŁ KACPEREK. 
 
Na wstępie poprosił wszystkich o powstanie, aby kolejno po minucie ciszy uczcić pamięć Papie-
ża Jana Pawła II oraz sołtysa sołectwa Starowice. 
 
Po tym Przewodniczący Rady Miejskiej powitał przybyłych radnych, Burmistrza Gminy, przed-
stawicieli jednostek pomocniczych, kierowników jednostek podległych oraz radnego powiato-
wego. 
Poinformował, że na ogólną liczbę radnych – 15 (ustawowy skład), w Sesji uczestniczy 11 rad-
nych; zatem stwierdził quorum – podejmowane uchwały przez Radę będą prawomocne. 
 
Listy obecności radnych i zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1,2 i 3 do protokołu. 
 
W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek powiedział, że porządek 
Sesji Rady Miejskiej radni otrzymali do domu wraz z zawiadomieniem - stanowi on  
załącznik nr 4 do protokołu. Zapytał, czy są jakieś uwagi, wnioski do przedstawionego porządku 
obrad. 
 
W sprawie porządku Sesji głos zabrał Burmistrz Gminy Józef Tomczak, który zaproponował na-
stępujące zmiany: 
1. Wycofanie projektów uchwał w sprawach: 

1) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2005 rok (przyjęcie pla-
nów przychodów i wydatków dochodów własnych szkół) – pkt 12 ppkt 5 porządku 
obrad. 
Burmistrz Gminy powiedział, że pomimo wydanego polecenia plany dochodów  
i wydatków dochodów własnych szkół nie zostały sporządzone wg paragrafów  
i Komisja Budżetowo-Gospodarcza nie chciała w ogóle analizować tego projektu 
uchwały. Przyznał, że nie dopatrzył się tego i pozwolił wprowadzić do porządku Sesji 
przedmiotowy projekt uchwały. Przeprosił za powyższe i stwierdził, że w stosunku do 
dyrektorów szkół, którzy nie przygotowali żądanych informacji, wyciągnie konse-
kwencje służbowe i jest to ostatni taki bubel, który przedstawił Wysokiej Radzie do 
analizy. 

2) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
miasta Borne Sulinowo – pkt 12 ppkt 10 porządku obrad. Powiedział, iż Komisja 
Urbanistyczno-Architektoniczna, którą powołał, ustaliła, że z „Analizy zasadności 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
miasta Borne Sulinowo” jednoznacznie wynika, że najpierw musi nastąpić zmiana w 
„Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Borne 
Sulinowo” dla części Bornego Sulinowa. Powodem jest to, że na 40 wniosków, które 
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wpłynęły, tylko 7 będzie można rozpatrzyć pozytywnie. Dlatego zasadnym jest zmia-
na Studium przed przystąpieniem do opracowania miejscowego planu zagospodaro-
wania przestrzennego miasta Borne Sulinowo. 

 
2. Wprowadzenie w pkt 12 „Podjęcie uchwał w sprawach” trzech projektów uchwał w spra-

wach: 
1) zmiany Statutu zakładu budżetowego „Ośrodek Sportu i Rekreacji”  

w Bornem Sulinowie jako ppkt 5. Projekt uchwały dotyczy umieszczenia w statucie 
OSiR zapisu, że jest prowadzona działalność w zakresie rehabilitacji osób niepełno-
sprawnych, bowiem Ośrodek złożył wniosek do PFRON o przydział busa 18-
osobowego, dostosowanego do przewozu osób niepełnosprawnych. Poinformował, że 
organ rozpatrujący wnioski dopatrzył się, że w statucie nie ma takiego zadania, dlate-
go przygotowano projekt uchwały uwzględniający powyższy zapis. 

2) aktualności Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
gminy Borne Sulinowo jako ppkt 10; 

3) przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospo-
darowania przestrzennego gminy Borne Sulinowo jako ppkt 11. 

 
3. W dotychczasowym porządku projekt uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty administra-

cyjnej za niektóre czynności urzędowe, nie objęte przepisami o opłacie skarbowej (pkt 12 
ppkt 11) – otrzymuje numerację ppkt 12. 

 
Innych zmian nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod gło-
sowanie zmiany zaproponowane przez Burmistrza Gminy: 
− za głosowało 11 radnych, 
− głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 

 

Porządek Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w dniu 28 kwietnia 2005 r. przedsta-

wiał się następująco: 

 
1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 
4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja radnych powiatu o ich pracy w Radzie Powiatu. 
6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o pracach organów Rady. 
7. Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych gminy. 
8. Informacja Komisji ds. Oświaty i Kultury z przeprowadzonych wizytacji w placówkach pod-

ległych Ośrodkowi Kultury w Bornem Sulinowie. 
9. Informacja z realizacji programu gospodarki wodno-ściekowej Gminy Borne Sulinowo  

w aspekcie przynależności do Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty. 
10. Informacja Burmistrza Gminy Borne Sulinowo na temat sytuacji finansowej zakładów  

i jednostek podległych gminie, tj. odprowadzanie składek na ubezpieczenie społeczne, zdro-
wotne i fundusz pracy, płatności podatków oraz stan zadłużenia na dzień 31 marca 2005 r. 

11. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2004 rok oraz 
podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Gminy Borne Sulinowo  
z wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2004 rok. 

12. Podjęcie uchwał w sprawach: 
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1) rozpatrzenia skargi na zaniedbanie i nienależyte wykonywanie zadań przez Burmistrza 
Gminy Borne Sulinowo; 

2) rozpatrzenia skargi na zachowanie Dyrektora Ośrodka Kultury w Bornem Sulinowie; 
3) nieodpłatnego nabycia nieruchomości położonej na terenie Gminy Borne Sulinowo; 
4) uchwalenia Statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulino-

wie; 
5) zmiany Statutu zakładu budżetowego „Ośrodek Sportu i Rekreacji” w Bornem Sulinowie; 
6) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2005 rok (wprowadzenie do-

tacji celowych); 
7) przystąpienia do realizacji projektu „Subregionalny Program Rewitalizacji Miast  

i Gmin Dorzecza Parsęty na bazie Zintegrowanego Markowego Produktu Turystycznego 
Szlak Solny”; 

8) przeznaczenia do dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulino-
wo; 

9) wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości stanowiących własność Gminy Borne Suli-
nowo na nieruchomość stanowiącą własność Powiatu Szczecineckiego; 

10) aktualności Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 
Borne Sulinowo; 

11) przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Borne Sulinowo; 

12) wprowadzenia opłaty administracyjnej za niektóre czynności urzędowe, nie objęte prze-
pisami o opłacie skarbowej. 

 
13. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 
14. Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej. 
15. Zamknięcie Sesji. 
 

 

Ad.3) 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do pro-
tokołu z ostatniej Sesji Rady Miejskiej. 
 
Uwag nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie 
jego przyjęcie: 
− za głosowało 11 radnych 
− głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Protokół Nr XXII/2005 z Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie odbytej w dniu  

31 marca 2005 r. został przyjęty.  

 

 

Ad.4) 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek zwrócił się do radnych, czy mają zapytania do 
Sprawozdania Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
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Jako pierwszy głos zabrał Burmistrz Gminy Józef Tomczak, który na wstępie powiedział, że od 
czasu, kiedy przekazał radnym swoje sprawozdanie, nastąpiło kilka zdarzeń, które chce przed-
stawić i zaktualizować poprzednie sprawozdanie. Po tym przekazał następujące informacje: 
1. Odniósł się do pkt 24 sprawozdania, w którym poinformował o podpisaniu wspólnie ze 

wszystkimi gminami Powiatu Szczecineckiego porozumienia w sprawie dofinansowania prac 
melioracyjnych i konserwacji urządzeń melioracyjnych w 2005 roku na terenie powiatu. Po-
wiedział, że otrzymał pozytywną wiadomość o przyznaniu dodatkowych środków na ten cel 
w kwocie 300 tys. zł (do tej pory porozumienie przewidywało łączną kwotę wykonanych 
prac w powiecie 230 tys. zł, z zatrudnieniem 30 osób, w tym dla gminy Borne Sulinowo – 9 
osób). W związku z tym powiedział, iż myśli, że zatrudnienie przy pracach melioracyjnych 
na terenie naszej gminy wyniesienie nie 9 osób, a jeszcze raz tyle. 

2. Odnośnie pkt 29, w którym poinformował o przygotowanej części proceduralnej dokumenta-
cji przetargu na udzielenie kredytu bankowego na sfinansowanie zadań inwestycyjnych po-
wiedział, że oferty otwarto, a komisja przetargowa dokonała wyboru banku kredytującego, 
którym został Bank Gospodarki Komunalnej Oddział w Pile. 

3. Poinformował o spotkaniu w dniu 22 kwietnia br., które zorganizował na temat zagospoda-
rowania Jeziora Pile i Długie przez samorząd gminy, jako czynnika rozwoju turystyki. Po-
wiedział, że w spotkaniu wzięli udział m.in.: przedstawiciele trzech Nadleśnictw, Związku 
Wędkarskiego, Rad Osiedli w Bornem Sulinowie, Dyrektor Biura Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Koszalinie p. Andrzej Szatybełko, Pełnomoc-
nik Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi ds. Rybołówstwa p. Andrzej Marczyński oraz Redak-
tor Naczelny „Wędkarza Polskiego”. W trakcie spotkania ustalono plan działania, jak rów-
nież określono zagrożenia i korzyści wynikające z takiej koncepcji zagospodarowania. 
Wszystkie strony wyraziły wolę pozytywnego załatwienia sprawy. 

4. Powiedział, że 26 kwietnia br. uczestniczył w spotkaniu kierownictwa władz wojewódzkich 
organów fiskalnych, tj. Izby Skarbowej, Izby Celnej, wszystkich instytucji wymiaru podat-
ków i zobowiązań mieszkańców, z samorządem Powiatu Szczecineckiego na temat współ-
pracy. Było to spotkanie bardzo pożyteczne, bowiem przyczyni się do lepszych dochodów 
także naszej gminy tam, gdzie mamy udziały. 

5. W dniu 27 kwietnia br. uczestniczył w Zgromadzeniu Związku Miast i Gmin Dorzecza Par-
sęty, w trakcie którego wyjaśnił sprawę naszego zadania pn. „Zintegrowana gospodarka 
wodno-ściekowa na terenie gminy”. Poinformował, że ustalenia ze spotkania przekaże  
w dalszej części Sesji – w pkt 9. Powiedział też, że na spotkaniu tym wyjaśnił sprawę nasze-
go udziału w programie funduszu norweskiego, gdzie Gmina nasza złożyła akces do dwóch 
zadań. Pierwsze zadanie to Modernizacja obiektu użyteczności publicznej z funkcją oświa-
towo-kulturalną (złożyliśmy na pełną modernizację szkół, Ośrodka Kultury). W tej chwili 
wystarczy, żeby gminy dokonały tylko audytu energetycznego. Powiedział, że Przewodni-
czący Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty bardzo pozytywnie ocenia wniosek w tym za-
kresie, który ma bardzo duże szanse na dofinansowanie z funduszu norweskiego. Drugie za-
danie to: Budowa i modernizacja obiektów sportowo-rekreacyjnych. Tu możemy wystąpić 
tylko z takimi zadaniami, na które posiadamy projekty techniczne lub na zadania typu: bu-
dowa placów zabaw. Stwierdził, że z takimi wnioskami wystąpi dla każdego sołectwa.  

6. Poinformował, iż otrzymał ciekawą informację od Dyrektora Wojewódzkiego Urzędu Pracy, 
w której pisze, że Powiat Szczecinecki zakwalifikował się jako jeden z czterech powiatów do 
udziału w programie pn. „Praca w posagu jako model wychodzenia z rodzinnego bezrobocia 
na wsi”. Projekt będzie trwał 3 lata od 2005 do 2008 r. i nie będzie wymagał współfinanso-
wania z naszej strony. Koszt projektu wyniesie 13 mln zł. 

7. Wpłynęła do tut. Urzędu prawomocna decyzja Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowla-
nego nakazująca rozbiórkę pomostu nad jeziorem w Łubowie. Powiedział, że do końca lipca 
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przygotuje niezbędne dokumenty, żeby w tym samym miejscu powstał pomost bez żadnych 
kłopotów i perturbacji. 

8. Poinformował, że dokonał oględzin świetlic wiejskich na terenie gminy, a mianowicie poło-
żonych w Radaczu, Jeleniu, Krągach i Juchowie. Inwestycje na dwóch świetlicach  
w Krągach i Juchowie myśli, że zakończone zostaną w miesiącu maju i potem oddane miesz-
kańcom do użytkowania. Odnośnie świetlicy w Jeleniu powiedział, że podpisano umowę  
z właścicielem na wynajem pomieszczeń i zlecimy wykonawcy wykonanie takiej adaptacji, 
żeby dostosować do potrzeb świetlicy. Stwierdził, iż myśli, że kwota adaptacji nie przekroczy 
6 tys. euro, w związku z czym wybór wykonawcy nastąpi z wolnej ręki i okres miesiąca bę-
dzie wystarczający, żeby dokonać wszelkich prac. 

9. W dniu 21 kwietnia br. spotkał się z Dyrektorem Oddziału Wojewódzkiego Wydziału 
Ochrony Środowiska w Koszalinie p. Kamińskim. Złożył wniosek o wydłużenie pozwolenia 
wodno-prawnego użytkowania oczyszczalni ścieków w Bornem Sulinowie o kolejne 2 lata. 
W trakcie rozmowy z dyrektorem uzyskał informację, że będziemy musieli zapłacić zaległe 
kary za lata 2000-2001 w kwocie 8.000,-zł (bez odsetek). Dodał, że Dyrektor pozytywnie 
podszedł do naszego wniosku, przyśle swoich pracowników, aby dokonali oględzin i oceny. 
Na tym zakończył swoje uzupełnienie do złożonego sprawozdania z działalności w okresie 
międzysesyjnym. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek zwrócił się do radnych, czy mają jakieś pyta-
nia. 
 
W sprawie sprawozdania Burmistrza Gminy głos zabrali: 
 
− Radny Tomasz Skowronek nawiązał do pkt 22, w którym Burmistrz informuje, że wniósł 

protest do Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Poznaniu oraz do Zachodniopomor-
skiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych w Koszalinie w sprawie zamiaru obniżenia 
poziomu wód Zalewów Nadarzyckich. W związku z tym zapytał, kto zamierzał obniżyć ten 
poziom, bo właściciel-dzierżawca Zalewów zatkał ujście do jeziora Miechówek, co spowo-
dowało na dużej powierzchni obniżenie wód. 

 
− Burmistrz Gminy Józef Tomczak poinformował, że były to ustalenia zespołu, który spotkał 

się w lutym, czy marcu br., bo była grupa osób, które chcą obniżyć poziom wód Zalewów 
Nadarzyckich. Powiedział, że w spotkaniu tym brał udział Dyrektor Regionalnego Zarządu 
Gospodarki Wodnej w Poznaniu, który otoczył nadzorem merytorycznym tę inicjatywę.  
W związku z tym, że o tym przedsięwzięciu dowiedział się od p. Szymaka, natychmiast zło-
żył protest. Otrzymał w dniu wczorajszym opinię w tym zakresie opracowaną przez prof. Bo-
rysiak (na zlecenie RGZW). Przyznał, że jeszcze się z nią nie zapoznał, jednak zaraz po tej 
opinii Dyrektor przyznał mu rację, odstępując od tamtej zgody. W związku z powyższym nie 
będzie żadnego obniżania poziomu wód Zalewów Nadarzyckich. Na koniec zobowiązał się, 
że prześle radnemu Tomaszowi Skowronkowi posiadaną dokumentację oraz kopię opinii na 
temat zamiaru obniżenia wód Zalewów Nadarzyckich. 

 
− Radna Anna Pruska nawiązała do pkt 13, w którym Burmistrz poinformował, iż 15 kwietnia 

upłynął termin przyjmowania wniosków stypendialnych, a przy założeniu, że stypendium na-
leży się wszystkim wnioskodawcom (chociażby w minimalnej wysokości), brakuje jeszcze 
około 260.000,-zł. W związku z tym zapytała, czy jako Gmina musimy zapewniać środki na 
ten cel, czy też jest możliwość uzyskania dodatkowych dotacji. 
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− Burmistrz Gminy Józef Tomczak powiedział, że wniosków jest dużo, ale będą rozpatrywane 
wnioski pod kątem dzieci zameldowanych na stałe w Gminie Borne Sulinowo. Zaznaczył, że 
90 tys. zł to i tak są za małe środki, dlatego zostało skierowane pismo do Wojewody Zachod-
niopomorskiego o ponowne przeanalizowanie przyznanej nam kwoty. Aktualnie czekamy na 
odpowiedź. Poinformował, że sąsiednia Gmina Barwice, gdzie jest dużo mniej wniosków, 
otrzymała 3-krotnie większą kwotę. Myśli, że przedstawione w piśmie argumenty będą wy-
starczające i Wojewoda zmieni decyzję. 

 
Więcej głosu nie zabierano, w związku z czym Przewodniczący Rady Miejskiej przeszedł do 
realizacji kolejnego punktu obrad. 
 
 
Ad.5) 

  
Informację o pracy w Radzie Powiatu złożył radny powiatowy Adam Bielicki, który nawiązał do 
ostatniej Sesji Rady Powiatu. Poinformował, że na Sesji tej relacje składały takie jednostki, jak 
Straż Pożarna, Policja, Służba Weterynaryjna oraz Stacja Sanitarno-Epidemiologiczna. Powie-
dział, że wszystkie komisje problemowe Rady Powiatu pozytywnie zaopiniowały sprawozdania 
tych jednostek, automatycznie oceniając pracę tych jednostek również pozytywnie. Poinformo-
wał też, że jedyna uwaga, która została wniesiona dotyczyła monitorowania stanu wód naszych 
jezior poprzez Stację Sanitarno-Epidemiologiczną. Stwierdził, że monitorowanie tych wód jest 
nie w pełni adekwatne do potrzeb, a tak naprawdę ustawodawca nie podał źródła środków, skąd 
mają pochodzić pieniądze na sfinansowanie dokładnego badania stężenia toksyn wydzielanych 
przez sinice. Dodał, że problem jest złożony, a on patrzy pod kątem zdrowotnym, bo skutkować 
to może dopiero po wielu latach dolegliwościami, czy nawet zagrożeniem życia, ponieważ są to 
toksyny uszkadzające wątrobę, wywołujące choroby nowotworowe. Dlatego wystąpi z interpela-
cją na forum powiatowym, aby doszło do porozumienia pomiędzy poszczególnymi gminami  
i Powiatem, w którym określony zostanie sposób finansowania tych badań. W jego ocenie są one 
niezbędne i konieczne, bo na dzień dzisiejszy ocena stanu wód odbywa się na podstawie oceny 
wizualnej obecności sinic, czy nie. Po tym stwierdził, że większych zmian, jeżeli chodzi o funk-
cjonowanie Rady Powiatu, nie ma do przekazania. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek podziękował radnemu powiatowemu za prze-
kazane informacje i przystąpił do realizacji następnego punktu Sesji, tj. przedstawienia informa-
cji Przewodniczącego Rady Miejskiej o pracach organów Rady. 
 

 

Ad.6) 

 

Informację o pracach organów Rady przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej w Bornem Su-
linowie Paweł Kacperek. 
Przedmiotowa informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 

W uzupełnieniu Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że w trakcie przyjęć interesan-
tów przyjął 3 osoby w następujących sprawach: 
− 1 osoba w sprawie opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

miasta Borne Sulinowo, 
− 1 osoba w sprawie opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

miejscowości Grabno, 
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− Zastępca Komendanta Komisariatu Policji w Bornem Sulinowie w sprawie wyjaśnienia przy-
znania dofinansowania do działalności tut. Komisariatu. Poinformował, że w dniu jutrzej-
szym zostanie spisane porozumienie w tym zakresie. 

 
Na koniec wyraził własne zdanie na temat listu otwartego zawierającego apel do poddania się au-
tolustracji stwierdzając, że to zależy od własnego sumienia danego człowieka. Dodał, iż przy-
puszcza, że wśród radnych naszej Rady nie ma takich osób. 
 

 

Ad.7) 

 

W punkcie sesji pn. „Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych gminy” głos za-
brali: 
 
− Halina Jaskółka (sołtys sołectwa Radacz) zwróciła się do Burmistrza Gminy z zapytaniem, 

czy jest zamierzenie wykonania pomostu i dostępu do plaży w Radaczu. Poinformowała, że 
widziała mapki, rozmawiała z właścicielem działki, który zaoferował pomoc i wykona pro-
jekt, żeby było dojście do plaży. Po tym po raz kolejny poruszyła temat wody i stwierdziła, 
że woda w Radaczu w dalszym ciągu nie nadaje się do picia. Jest chlorowana, ma specyficz-
ny posmak. Ponadto raz w tygodniu w ogóle jest wyłączana, a mieszkańcy są zbulwersowani. 
Powiedziała, iż rozumie, że gmina i Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych ponoszą koszty, 
ale mieszkańcy również, bo kupują wodę, gdyż ta z wodociągu nie nadaje się do picia. Sama 
osobiście codziennie kupuje 5 baniek pięciolitrowych wody po 2,50 zł każda. Dlatego popro-
siła o ustawienie beczkowozu z dobrą wodą. 

 
− Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek stwierdził, że nie widzi problemu  

w sprawie dostarczenia wody, bo obowiązkiem gminy jest wystawić cysternę z wodą zdatną 
do picia na czas, jak problemu nie rozwiążemy. 

 
− Burmistrz Gminy Józef Tomczak ustosunkował się do poruszonej sprawy plaży w Radaczu  

i zwracając się do sołtysa sołectwa Radacz poprosił o przekazanie tego terenu gminie albo 
dostarczenie oświadczenia, że właściciel terenu nieodpłatnie użyczy go na ten cel; wtedy do-
piero zrobi plażę. Poinformował również, że prosił radnego Kutę, żeby doprowadzić do prze-
kazania gminie tej działki, wówczas z rezerwy budżetowej uruchomi środki na jej wykup. 
Odnośnie wody powiedział, że chcemy jak najszybciej ten problem rozwiązać, a to co mówił 
Przewodniczący Rady, to święta prawda. Zobowiązał się, że beczkowóz z wodą pitną będzie 
stał w Radaczu. 

 
− Prezes Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Wiesław Robak przeprosił za przerwy w do-

stawie wody, które są spowodowane podejmowanymi działaniami na tym odcinku (wykonują 
roboty na ujściu, by podnieść jakość wody). Poinformował, że sytuacja powoli zaczyna wra-
cać do normy, a za tydzień zlecą badania przez Sanepid i ma nadzieję, że woda spełni normy. 
Jeżeli jednak okaże się, że nadal jest zła, to wówczas podstawią beczkowóz. 

 
− Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek zwracając się do Prezesa PUK powiedział, 

że skoro stwierdzacie, że woda jest niezdatna do picia, to beczkowóz od dawna powinien już 
tam stać. Stwierdził, że po raz ostatni na Sesji chce słyszeć o problemie z wodą w Radaczu. 
To wstyd, że mieszkańcy nie mają czystej wody i nie potrafimy sobie z tym problemem po-
radzić. O tym, że woda jest w złym stanie wiadomo od miesięcy, więc beczkowóz powinien 
już tam stać. Zakichanym Pana obowiązkiem jest dostarczenie wody do picia, bo jak któryś  
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z mieszkańców po wypiciu niezdrowej wody zachoruje i wystąpi o odszkodowanie, to gmina 
będzie musiała je zapłacić. Po tym zwrócił się do Burmistrza Gminy i zasugerował, żeby wy-
znaczył pracownika Urzędu Miasta i Gminy, który byłby odpowiedzialny za rozwój jezior na 
terenie gminy. Podkreślił, że nie będziemy gminą turystyczną, jak nie zrobimy infrastruktury 
wokół nich. 

 

− Józef Arapinowicz (sołtys sołectwa Uniemino) zabrał głos odnośnie remontu świetlicy  
w Unieminie. Zapytał co z wymianą okien w świetlicy, bo były obiecane nowe, ale gdzieś to 
utknęło. Poinformował, że świetlicę pomalowano i zostały tylko okna do wymiany. Po tym 
powiedział, że jest założony podlicznik do świetlicy, bowiem w budynku tym funkcjonuje 
sklep. Jak opłata za energię elektryczną wynosiła 20 - 30,-zł, to właściciel sklepu ze swoich 
pieniędzy płacił, bo to jest nic. Natomiast teraz w lutym, marcu, jak było malowanie rachu-
nek wyniósł 300,-zł i właściciel sklepu nie chce płacić. Poinformował, że rozmawiał o tym  
z radnym-elektrykiem, który powiedział, że to jest do zrobienia i trzeba mu zapłacić. 

 

− Radny Dariusz Skiba zabrał głos odnośnie spraw elektrycznych i powiedział, że ten temat zo-
stanie wyjaśniony z Dyrektorem Ośrodka Kultury, który złoży wniosek o wydanie warunków 
na dostarczenie energii; całe postępowanie, jak będzie sprawnie szło, wraz z odbiorem po-
trwa około 1 miesiąca. 

 

− Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek zwrócił się do sołtysa sołectwa Uniemino, 
żeby dostarczył mu wymiar okien, ponieważ ma prawie nowe drewniane okna szwedzkie –  
z odzysku, które być może będą pasować. 

 

− Burmistrz Gminy Józef Tomczak powiedział, że jeśli podarowane okna nie będą pasować, 
wówczas zakupi nowe. 

 
Więcej głosu nie zabierano.  
 
 
Ad.8) 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek poprosił Przewodniczącą Komisji ds. Oświaty  
i Kultury Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie o przedstawienie informacji z przeprowadzonych 
wizytacji w placówkach podległych Ośrodkowi Kultury w Bornem Sulinowie. 
 
Przed przeczytaniem przedmiotowej informacji Przewodnicząca komisji Małgorzata Sobolewicz 
poinformowała, że podstawowe informacje są na dzień wizytacji, natomiast jak zaszły jakieś 
zmiany będzie o nich informować. 
Po tym przeczytała informację zawierającą wyniki wizytacji, jak również wnioski wypracowane 
przez Komisję ds. Oświaty i Kultury. 
Zaznaczyła, że znaczna część zaleceń kontrolnych z 2003 r. dotyczących napraw i remontów  
w świetlicach została wykonana. Natomiast te, których nie wykonano i nowopowstałe, zostały 
zgłoszone do realizacji w 2005 r., a należą do nich: 
1. Świetlica w Rakowie – wymiana podłogi w 2 pomieszczeniach, wymiana drzwi. 
2. Świetlica w Liszkowie – remont sali widowiskowej, doprowadzenie wody, wykonanie toale-

ty. 
3. Świetlica w Krągach – podłączenie do kanalizacji wodno-ściekowej, wykonanie toalety, po-

stawienie kosza na śmieci na placu zabaw (aktualnie jest w trakcie realizacji). 
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4. Świetlica w Silnowie – zamontowanie zaworu odcinającego na zasilanie w celu odłączenia 
dużej sali od ogrzewania. 

5. Świetlica w Dąbiu – ponownie remont podłogi na scenie w dużej sali. 
6. Świetlica w Noblinach – doprowadzenie wody, budowa toalety, wymiana instalacji elek-

trycznej. 
7. Świetlica w Piławie – remont komina w części znajdującej się w sali. 
8. Świetlica w Kiełpinie – remont części sufitu z powodu zalania przez użytkownika lokalu 

mieszczącego się nad świetlicą (remont został wykonany). 
9. Świetlica w Starowicach – należy założyć rynny na budynku. 
 
Przedstawiając wyniki wizytacji bibliotek powiedziała, że komisja wypracowała następujące 
wnioski: 
1. Biblioteka w Bornem Sulinowie 

Pomieszczenie biblioteki należałoby powiększyć i pozyskać dodatkowe – obok, które stano-
wiłoby czytelnię. Ponadto w bibliotece należy dokonać wymiany oświetlenia (mimo 8 punk-
tów świetlnych nie jest wystarczająco widno) i zwiększyć liczbę punktów świetlnych. Należy 
zakupić dodatkowe regały na książki. 

2. Biblioteka w Silnowie 
W pomieszczeniu biblioteki należy wymienić oświetlenie z uwagi na jego stan, który może 
być zagrożeniem dla zdrowia. 

3. Biblioteka w Radaczu 
Należy w trybie pilnym dokonać remontu części ściany i sufitu z uwagi na zagrożenie dla 
zgromadzonego tam księgozbioru. Pracownik biblioteki zwrócił uwagę na konieczność zaku-
pu m.in. kolejnych tomów Encyklopedii Zdrowia, słowników j. francuskiego i j. niemieckie-
go.  
Zaznaczyła, że jako komisja będą pisać odnośnie dewastacji ściany budynku w Radaczu,  
w którym funkcjonuje biblioteka. Sytuacja, jaka jest, zagraża księgozbiorowi, bowiem zaciek 
powiększa się. Dlatego należy podjąć pilne działania, żeby to zatrzymać i zabezpieczyć. 

 
Na koniec powiedziała, że oprócz wniosków i uwag, które przedstawiła, komisja wyszczególniła 
dwa wnioski, z których jeden dotyczy świetlic, a drugi bibliotek: 
1. Świetlice powinny być czynne w okresie wakacji (w 2004 r. pracownicy przebywali na urlo-

pach w okresie letnim – Łubowo, Jeleń). 
 
2. Biblioteka w Łubowie powinna być otwarta w czasie ferii, rekolekcji, przerw świątecznych 

(w lutym i marcu 2005 r. nie była czynna przez 16 dni). 
 
Informacja Komisji ds. Oświaty i Kultury z przeprowadzonych wizytacji w placówkach podle-
głych Ośrodkowi Kultury w Bornem Sulinowie stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował za przedstawienie informacji o wynikach wizytacji 
w świetlicach i bibliotekach, funkcjonujących na terenie gminy i zwrócił się do radnych, czy ma-
ją jakieś pytania. 
 
Zapytań nie zgłoszono. 
 
Burmistrz Gminy Józef Tomczak ustosunkował się do wyników wizytacji przeprowadzonych 
przez Komisję ds. Oświaty i Kultury Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie. Powiedział, że więk-
szość z tych zadań przyjmuje do realizacji, ale pogoda też musi być stosowna, aby te zadania 
wykonać. Odnośnie zalecenia komisji dotyczącego funkcjonowania świetlicy w Łubowie powie-
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dział, iż myśli, że Dyrektor Ośrodka Kultury przyjmie do realizacji i na kolejnej sesji ustosunku-
je się do wszystkich zaleceń, jakie wypracowała komisja. 
 
Więcej głosu nie zabierano, w związku z czym Przewodniczący Rady Miejskiej przeszedł do re-
alizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
 
 

Ad.9) 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek poprosił Burmistrza Gminy o przedstawienie 
tematu dotyczącego realizacji inwestycji z zakresu gospodarki wodno-ściekowej w aspekcie 
przynależności do Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty. 
 
Burmistrz Gminy Józef Tomczak powiedział, że wczoraj był na spotkaniu i zostały wyjaśnione 
sprawy, które spadły na nas jako nowe zadania w ostatniej chwili i nie mogliśmy zaplanować  
w budżecie, ponieważ studium wykonalności zostało zatwierdzone później. Powiedział, że każde 
inne wcześniejsze postąpienie narażałoby środki gminy na to, że opracowane dokumenty będą 
zdezaktualizowane, bo np. Rada Ekspertów przyjmie inny kierunek biegu sieci. Przypomniał, że 
były 4 wersje odnośnie rozmiaru zadań, które miałyby być wykonywane na terenie gminy i do-
piero pod koniec marca została podjęta decyzja o rozmiarze tych zadań, jakie będą wykonywane 
na terenie naszej gminy w ramach wspólnego przedsięwzięcia ze Związkiem Miast i Gmin Do-
rzecza Parsęty. Zaszła jednak konieczność sporządzenia projektów technicznych na powyższe 
zadania, a jest to ogromne przedsięwzięcie. Nasunęło się pytanie, czy nasza gmina zdąży w sto-
sunku do pozostałych gmin, które nie muszą opracowywać projektów technicznych. Powiedział, 
że w ten sposób ukarano cztery gminy, które były dobre, najlepsze, koniecznością wykonania 
projektów, a jest to inwestycja rzędu 800 tys. zł – 1 mln zł. Zauważył, że to jeszcze nie byłoby 
tragedią, ponieważ zadanie, które spadło na gminę, jest z korzyścią dla całej społeczności i to nie 
ulega najmniejszej wątpliwości. Poprosił przewodniczącego zarządu związku o interpretację, co 
to będzie, kiedy gmina złoży projekty pod koniec lipca, czy w połowie sierpnia. Uzyskał odpo-
wiedź, że cały wniosek o dofinansowanie inwestycji realizowanych na terenie gmin członkow-
skich Związku jest składany wraz z harmonogramem i nastąpi to w połowie czerwca br., nato-
miast Gmina Borne Sulinowo i gmina wiejska Kołobrzeg otrzymają dodatkowy termin na dołą-
czenie dalszych dokumentów. Poinformował, że uruchomił procedury, które pozwolą wyłonić 
wykonawców, dlatego w trybie pilnym poprosi Przewodniczącego Rady Miejskiej o zwołanie 
Sesji nadzwyczajnej, która poświęcona będzie zmianom w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 
2005 rok, aby pozyskać środki finansowe na opracowanie projektów technicznych. Zauważył, że 
poprosi o zwołanie Sesji dopiero wtedy, kiedy będzie miał materiały tak przygotowane, żeby 
Wysoka Rada mogła ocenić je i podjąć stosowne decyzje. Dla niego najważniejsza informacja 
jest taka, że wniosek do końca nie był dobrze przygotowany, bo w ostatniej chwili wyszła ko-
nieczność sporządzenia oceny oddziaływania na środowisko w trybie pilnym, rozszerzonym,  
w trybie przepisów Unii Europejskiej, które w Polsce do tej pory nie obowiązują. Poinformował, 
że jutro jest spotkanie u operatora szczecineckiego, na którym temat sporządzenia ocen oddzia-
ływania na środowisko będzie omawiany. Zgodnie z przepisami unijnymi, będą punkt po punk-
cie analizować, żeby w tym terminie się znaleźć.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do Burmistrza Gminy o wymienienie tych 4 gmin. 
 
Burmistrz Gminy Józef Tomczak odpowiedział, że są to następujące gminy: Połczyn Zdrój, gmi-
na wiejska Kołobrzeg, Borne Sulinowo oraz Ujście. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że będziemy musieli zmienić budżet, opracowanie 
projektów potrwa 2 miesiące, pozwolenia na budowę też 2 miesiące i jego zdaniem potrwa to do 
pół roku. W związku z tym obawia się, że z tym nie zdążymy. Ponadto zauważył, skąd mamy te-
raz znaleźć w budżecie gminy 1 mln zł i dlaczego wcześniej nie było o tym mowy, gdy przystę-
powaliśmy do wspólnego projektu. Jego zdaniem taki wydatek rozłoży inne inwestycje przyjęte 
w budżecie gminy na 2005 rok. Po tym zwrócił się do Prezesa PUK, żeby zabezpieczył wodę  
w Radaczu, bo to gmina będzie ewentualnie płaciła rentę do końca życia, jak ktoś zachoruje. 
Powiedział, że jest to jego obowiązek, żeby w pierwszej kolejności zabezpieczyć czystą wodę do 
picia. Zwrócił się też do Burmistrza, aby na Sesję nadzwyczajną projekt zmian w budżecie gmi-
ny został tak przygotowany, by inwestycje, które mamy w planie nie zostały obcięte. 
 
Burmistrz Gminy Józef Tomczak powiedział, że pozwoli sobie zaprosić na tę Sesję Burmistrza 
Gminy Karlino - Prezesa Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty oraz Dyrektora Biura Związ-
ku, żeby uzyskać informacje, czy to przedsięwzięcie będzie realne. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek zwrócił się do Burmistrza z prośbą, żeby 
wniósł sprzeciw o nierówne traktowanie gmin w Związku. 
 
Burmistrz Gminy Józef Tomczak powiedział, iż myśli, że na następnej Sesji te wątpliwości zo-
staną wyjaśnione. Dodał, że on też jest zaskakiwany decyzjami w tym zakresie, podobnie jak 
radni. Jednocześnie przypomniał, że wykonanie na terenie całej gminy inwestycji z zakresu go-
spodarki wodno-ściekowej (wodociągi, kanalizacja, modernizacja oczyszczalni ścieków w Bor-
nem Sulinowie) o wartości 40 mln zł, załatwi kompleksowo sprawę z dobrą wodą i odprowadza-
niem ścieków. Jego zdaniem będzie to najlepszy prezent dla społeczeństwa tej gminy. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, iż pod warunkiem, że to przedsięwzięcie zostanie 
zrealizowane. Stwierdził, że ten, kto będzie blisko operatora - przy korytku, inwestycje na swoim 
terenie zrealizuje, natomiast wszystkie gminy, które zrobią dokumentację, będzie ona zalegała 
dwa, czy cztery lata i się zdezaktualizuje. Jego zdaniem 2005 rok w inwestycjach będziemy mieli 
goły chyba, że ekstra pożyczkę weźmiemy. Poinformował, że od pani Rajkowskiej  
z Biura Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty dziennie na biurko otrzymuje 10-20 faksów, 
 co 5 minut coś się zmienia i jego zdaniem ktoś tam niedobrze pracuje. Dlatego z każdym mie-
siącem ma mniejszą pewność, że ten projekt wyjdzie. 
 
Burmistrz Gminy Józef Tomczak stwierdził, że też ma taki dyskomfort, dlatego poprosimy na 
następną sesję przewodniczącego związku i dyrektora biura, bo jest to za poważna rzecz. Nie jest 
to wydanie decyzji o warunkach zabudowy, a są to projekty techniczne. Teoretycznie może być 
tak, że te 800 tys. zł wyrzucimy w błoto – jest takie zagrożenie. Dlatego prosił, żeby poczekać 
jeszcze 2 tygodnie. 
 
Radny Tomasz Skowronek powiedział, że jak znajdziemy w tym roku te 800 tys. zł na opraco-
wanie dokumentacji technicznej, to kiedy te inwestycje zostaną uruchomione. 
 
Burmistrz Gminy Józef Tomczak odpowiedział, że termin realizacji inwestycji został określony 
na trzy lata, tj. 2006, 2007 i 2008 rok. 
 
Radny Tomasz Skowronek zwrócił uwagę, iż możemy znaleźć się w sytuacji, że 1,5 mln zł stra-
cimy, jak coś w Parsęcie nie wyjdzie. Dlatego zasugerował, iż trzeba pomyśleć o jakimś zastęp-
stwie. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek zwrócił się do Burmistrza o niezwłoczne zor-
ganizowanie spotkania z p. Miśko oraz p. Rajkowską, żeby na roboczej sesji to omówić, gdyż 
jest to za poważny problem. Jeżeli nie, to szybko uruchamiamy poprzedni wariant i im podzięku-
jemy. To my postawimy ich pod sztandarem, bo jak gmina się wycofa, to oni nie dostaną środ-
ków. 
 
Burmistrz Gminy stwierdził, że odstąpienie gminy jakiejkolwiek spowoduje załamanie całego 
projektu. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek powiedział, że ma pretensje do byłego Zastęp-
cy Burmistrza, który sobie to lekceważył, bo nigdy nie umiał ich zaszantażować, tylko zawsze 
się jedzie na tą najbiedniejszą gminę. 
 
Radny Tomasz Skowronek powiedział, że kiedy przystępowaliśmy do Związku Miast i Gmin 
Dorzecza Parsęty, trochę inaczej ten temat przedstawiono. Dlatego obawia się, że ten projekt jest 
w zagrożonej sytuacji i może nie wyjść. Jego zdaniem jest to ostatni dzwonek, żeby coś  
w tym kierunku zrobić, bo co na koniec kadencji ludziom powiemy, jak to przedsięwzięcie nie 
dojdzie do skutku. 
 
Burmistrz Gminy Józef Tomczak powiedział, że on też nie może sobie na to pozwolić, bo jest to 
ewidentna strata. Ponadto przy założeniu, że gmina otrzyma prolongaty terminowe i opracujemy 
projekty (z żelaznych dokumentów wynika, że np. za złożenie w miesiącu sierpniu projektów 
technicznych, ta gmina nie będzie ukarana), nie ma gwarancji, iż na to przedsięwzięcie środki 
zostaną przyznane. Podkreślił, że to zagrożenie zawsze istnieje. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek poinformował, że operator w Szczecinku ma 
ten sam problem, co my w Bornem Sulinowie. Dlatego prosi o szybkie zwołanie spotkania  
z przedstawicielami Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty. 
 
Burmistrz Gminy Józef Tomczak powiedział, że telefonicznie zaprosi i za tydzień takie spotkanie 
byśmy zrobili. 
 
Radny Tomasz Skowronek zasugerował, aby ustalić termin złożenia obietnic przez Związek 
Miast i Gmin Dorzecza Parsęty w przedmiocie realizacji inwestycji z zakresu gospodarki wodno-
ściekowej na terenie naszej gminy, pod groźbą wystąpienia Gminy Borne Sulinowo ze wspólne-
go przedsięwzięcia. Dlatego uważa, że Rada Miejska powinna podjąć stanowisko w tej sprawie. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek powiedział, iż myśli, że miesiąc maj, to koń-
cowy termin ostatecznych ustaleń w tym zakresie, tj. co my, a co Parsęta ma wykonać, np. czy to 
nie będzie musztarda po obiedzie, jak we wrześniu czy październiku dostarczymy dokumentację 
techniczną wraz z pozwoleniami na budowę. Stwierdził, że do 15 maja br. odbędzie się spotkanie 
radnych z przedstawicielami Parsęty i wówczas Rada Miejska wypracuje stanowisko w tej spra-
wie, tj. zagrożenia i nasze oczekiwania. 
 
Burmistrz Gminy Józef Tomczak odniósł się do zagrożenia wyjścia naszej gminy z tego projektu 
i powiedział, iż nikt nie informował nas w momencie podejmowania uchwał kierunkowych, że 
gmina będzie musiała zaangażować aż tyle środków, bo to nie jest 100 tys. zł. Powiedział, że 100 
tys. zł to jest żadna kwota i w okresie trwania budżetu nie spowoduje jego zachwiania. Natomiast 
zmiany, które będzie proponował, stanowić będą totalne przemieszanie budżetu w najważniejszej 
dziedzinie inwestowania gminy. Powiedział, że przy następnym punkcie Sesji będzie chciał po-
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wiedzieć o ogromnym niezadowoleniu samych mieszkańców miasta i gminy, którzy oczekują, że 
wreszcie ta gmina w sposób naoczny zacznie się rozwijać. Powiedział, że ta inwestycja jest ta-
kim elementem i najlepszym prezentem dla tego społeczeństwa pod warunkiem, że to wyjdzie.  
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek powiedział, że na tym kończymy ten punkt  
i przeszedł do realizacji następnego punktu porządku obrad.  
 
 

Ad.10) 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek poprosił Skarbnika Gminy o krótkie i zwięzłe 
przedstawienie sytuacji finansowej zakładów i jednostek podległych gminie, w tym stanu zadłu-
żenia na dzień 31 marca 2005 r. 
 
Skarbnik Gminy Ewa Jóskowska przypomniała, że wszyscy radni otrzymali przedmiotową in-
formację, która została wysłana przed sesją. 
Informacja o stanie zaległości za I kwartał 2005 r. jednostek i zakładów budżetowych oraz insty-
tucji kultury wraz z załączonymi zaświadczeniami z Urzędu Skarbowego i Zakładu Ubezpieczeń 
Społecznych o niezaleganiu ze składkami oraz wyjaśnieniami jednostek odnośnie zobowiązań 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
W uzupełnieniu Skarbnik Gminy poinformowała, że w dniu dzisiejszym wpłynął fax. z Zakładu 
Ubezpieczeń Społecznych dotyczący Szkoły Podstawowej w Juchowie, z którego wynika, że na 
dzień 27 kwietnia 2005 r. zaległości z odsetkami wynoszą 40,70 zł. 
Ponadto poinformowała o zmianach, które nastąpiły w stosunku do wysłanej informacji, sporzą-
dzonej wg stanu na dzień 31 marca 2005 r. Powiedziała, że w Ośrodku Kultury jest tyle samo 
zobowiązań, co należności, natomiast zobowiązania w Ośrodku Sportu i Rekreacji zostały uregu-
lowane w pierwszych dniach kwietnia br. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
− Radny Piotr Kujawa zauważył, że Ośrodek Kultury zalega z dużą kwotą wobec Zakładu 

Ubezpieczeń Społecznych i zapytał dlaczego. 
 
− Dyrektor Ośrodka Kultury Anna Wygachiewicz poinformowała, że składki ZUS zostały ure-

gulowane za styczeń, został tylko podatek w wysokości około 1000,-zł. 
 
− Radny Tomasz Skowronek zgłosił uwagę dotyczącą zestawienia zobowiązań Ośrodka Kultu-

ry, w którym nie wykazano zaległości wobec ZUS. Ponadto druga uwaga dotyczyła Szkoły 
Podstawowej w Juchowie. Powiedział, że w materiałach, które otrzymał jest pismo Szkoły 
Podstawowej w Juchowie, adresowane do tut. Urzędu, w którym zawarty jest zapis: 
„Za miesiące maj i czerwiec 2004 korekty składane były tylko we wrześniu 2004 r. i nie po-
wodowały one zmian w kwocie do zapłaty (załączniki nr 1 – maj i nr 2 – czerwiec). Jeśli jed-
nak wynikałyby z nich niedopłaty, to powinny być uwzględnione w rozliczeniu pomiędzy 
ZUS a Urzędem Miasta i Gminy.” 
 

− Skarbnik Gminy Ewa Jóskowska odpowiedziała, że to zostało uregulowane i aktualnie zale-
głości wynoszą 40,70 zł. 
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− Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek – zwracając się do Burmistrza -powiedział, 
iż ma uwagi do przedstawionych dokumentów, które spływają od jednostek pomocniczych. 
Wie, że był zakupiony jednolity system księgowania dla wszystkich jednostek i zakładów i 
jeśli pani dyrektor szkoły, Ośrodka Kultury, czy dyrektor OSiR-u nie dokonuje tego tak, jak 
to my ustaliliśmy, proszę odebrać dodatki, czy jakieś inne rzeczy. Musimy się nauczyć, że 
przygotowywane materiały muszą być czytelne, a nie, że mamy domyślać się, czy doszuki-
wać. Ma być porządnie zarządzana księgowość w tej gminie. 

 
− Burmistrz Gminy Józef Tomczak powiedział, iż na początku Sesji przepraszał Radę Miejską, 

że przedstawił jeden bubel, tj. projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 
gminy na 2005 rok (przyjęcie planów przychodów i wydatków dochodów własnych szkół). 
W związku z powyższym zobowiązał Skarbnika Gminy, żeby absolutnie kiedykolwiek nie 
przyjmowała jakichkolwiek sprawozdań i informacji niezgodnych z naszymi kryteriami. Na-
tomiast w stosunku do kierownictwa szkół, które nie dostarczyły tak, jak powinny dostarczać, 
wyciągnie konsekwencje służbowe. Zapewnił, że taka sytuacja już się nie powtórzy, bo on 
też chce coś, co się nazywa dobrą, rzetelną informacją. Stwierdził, że dzisiaj ukaże dyrekto-
rów szkół, a jak będzie tak dalej – ukaże Skarbnika Gminy. Dodał, że dobre serce Skarbnika 
Gminy powoduje, że musiał wycofywać w ostatnim momencie projekt uchwały z porządku 
obrad. 

 
− Radna Małgorzata Sobolewicz - jako członek Komisji ds. Oświaty i Kultury - zwróciła się  

z prośbą o dostarczenie kopii pism wysyłanych do dyrektorów szkół w tej sprawie. 
 
W trakcie trwania obrad doszedł 1 radny – aktualnie w Sesji uczestniczy 12 radnych. 
 
Więcej głosu w dyskusji nie zabierano. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek ogłosił 15 minut przerwy. 
 
Po przerwie. 
 

 

Ad.11) 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek poprosił Burmistrza Gminy o parę słów wpro-
wadzenia. 
 
Burmistrz Gminy Józef Tomczak na wstępie powiedział, że po raz czwarty staje przed Radą 
Miejską w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za rok po-
przedni. Stwierdził, że zadania są wykonane w 100%, ale jak nie odzwierciedlają 100% potrzeb, 
to coraz więcej mieszkańców widzi rolę samorządu w harmonijnym rozwoju gminy. Zwrócił 
uwagę, że rzadko kiedy są wykreślane najważniejsze pozycje, jakimi są inwestycje. Przypomniał, 
że budżet gminy w 2004 roku rozpoczynaliśmy po stronie dochodów wysoką kwotą 15.571.414,- 
zł, a zakończyliśmy kwotą 21.024.554,-zł. Natomiast plan wydatków na dzień 1 stycznia 2004 r. 
wynosił 16.712.861,-zł , a na dzień 31 grudnia 2004 r. 20.664.621,-zł, który wykonano kwotą 
20.928.117,-zł, co stanowi 97,47 %. Powiedział, że w ciągu roku dokonano zwiększenia planu 
dochodów o kwotę około 5.100.000,-zł. 
Po tym przedstawił zmiany budżetu, dokonane w ciągu roku budżetowego, które dotyczyły: 
− opieki społecznej w wysokości 1.367.522,-zł, 
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− dotacja celowa z rezerwy budżetu państwa na zagospodarowanie mienia poradzieckiego  
w wysokości 2.300.000,-zł, z czego 500.000,-zł zwrócono z powodu przystąpienia Gminy 
Borne Sulinowo do Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty, gdzie przedsięwzięcie wodno-
kanalizacyjne będzie realizował Związek, 

− dotacja celowa z budżetu państwa na zakup lokali i wyposażenia dla repatriantów w wysoko-
ści 443.025,-zł, 

− dotacja na oświatę i wychowanie w wysokości 16.009,-zł (w tym: zakup podręczników, do-
wóz uczniów do szkół, stypendia dla uczniów szkół ponadgimnazjalnych, awans zawodowy 
nauczycieli), 

− środki z budżetu Urzędu Marszałkowskiego na dofinansowanie budowy hali sportowej  
w wysokości 500.000,-zł i na remont drogi gruntowej Uniemino i Kiełpino w wysokości 
138.388,-zł, 

− środki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na zagospo-
darowanie rzeki Piława w wysokości 8.500,-zł, 

− środki z Agencji Nieruchomości Rolnych na dożywianie dzieci w szkołach w wysokości 
21.000,-zł, 

− dotacja na zakup książek do biblioteki miejskiej w wysokości 2.110,-zł, 
− środki ze Starostwa Powiatowego na utrzymanie dróg powiatowych w wysokości 61.152,-zł, 
− zwrot środków wydatkowanych w 2003 roku na oświetlenie dróg, dla których gmina nie jest 

zarządcą w wysokości 37.664,-zł, 
− dotacja z Krajowego Biura Wyborczego na przygotowanie i przeprowadzenie wyborów do 

Parlamentu Europejskiego w wysokości 13.708,-zł, 
− zwiększenie subwencji oświatowej o kwotę 85.315,-zł, 
− zwiększenie środków dochodów własnych z tytułu podatków zakładów pracy chronionej  

w wysokości 78.966,-zł, 
− wpływy podatków i odsetek na kwotę 41.248,-zł, 
− zmniejszenie dochodów dotacji na prace badawcze i archeologiczne na cmentarzu w Kłomi-

nie o kwotę 21.400,-zł. 
 
W dalszej kolejności omówił procentowe wykonanie wydatków w poszczególnych działach, któ-
re przedstawiało się następująco: 
− Rolnictwo i łowiectwo 96,52%, 
− Transport i łączność  99,98%, 
− Turystyka 100%, 
− Gospodarka mieszkaniowa 99,99%, 
− Działalność usługowa 99,98%, 
− Administracja publiczna 99,82%, 
− Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony prawa oraz sądownictwa 

100%, 
− Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 99,53%, 
− Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i innych jednostek nieposiadających oso-

bowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem 99,14%, 
− Obsługa długu publicznego 100%, 
− Oświata i wychowanie 99,4%, 
− Ochrona zdrowia 98,05%, 
− Pomoc społeczna 98,42%, 
− Edukacyjna opieka wychowawcza 99,74%, 
− Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 87,1%, 
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− Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 100%, 
 
Po przedstawieniu procentowego wykonania wydatków Burmistrz Gminy powiedział, że kieruje 
się zasadą, żeby określać zadania do takiej kwoty, by nie zadłużać gminy do progu ustawowego, 
tj. 60%. Założył sobie, że zadłużenie nie może być większe niż 30% budżetu, ale  
w ubiegłym roku wyszło na jaw zadłużenie Szkoły Podstawowej w Juchowie i przekroczyliśmy 
31%. 
Powiedział również, że duża kwota środków finansowych jest w należnościach, których gmina 
nie może wyegzekwować, bo Borne Sulinowo jest miastem specyficznym. Przyjeżdżali tu różni 
ludzie rozpoczynający działalność gospodarczą i niepłacący podatku od nieruchomości.  
W wielu przypadkach pieniądze są już nie do odzyskania, bo nie ma z czego. Pomimo wysyła-
nych upomnień i wezwań komorniczych, nie można wyegzekwować tych należności i jest to dla 
nas strata. Zwrócił uwagę, że najgorzej jest, jak wejdzie syndyk, bowiem wtedy jesteśmy daleko 
w kolejce do zaspokojenia roszczenia. Podał przykład skargi na Burmistrza Gminy, która będzie 
dzisiaj rozpatrywana, że chce od właściciela nieruchomości wyegzekwować należne środki. Po-
informował również, że Referat Finansowy jest tak przegrupowany, żeby na pierwszym miejscu 
była egzekucja zobowiązań wobec gminy. Efekty już są, bowiem ten rok powinien zakończyć się 
rozstrzygnięciami i będziemy wchodzić na hipotekę. Poinformował, że w tej chwili przejmiemy 
od Ekonaftu 5 ha ziemi w zamian za niezapłacone należności wobec gminy i te działania przy-
niosą efekt, ale dopiero w tym roku budżetowym. Zwrócił również uwagę, że duża część miesz-
kańców, a jest to roszczeniowe społeczeństwo, oczekuje wizualnych, namacalnych dowodów w 
kierunku rozwoju gminy. Podejmuje działania na zasadzie oszczędności i dlatego zaproponował 
koncepcję nadzoru nad szkołami. Wyjdzie także z propozycją restrukturyzacji działania kultury, 
żeby również i tam znaleźć oszczędności; zaznaczył, że nie kosztem świadczonych usług i oferty 
dla mieszkańców. 
Na koniec powiedział, iż ma nadzieję, że Rada Miejska tak, jak przedstawił, odbiera jego działal-
ność i pozytywnie oceni jego działania udzielając absolutorium. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek zapytał, czy są pytania do Burmistrza Gminy. 
 
Zapytań nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił Przewodni-
czącą Komisji Rewizyjnej o przedstawienie wniosku komisji w sprawie absolutorium dla Burmi-
strza z tytułu wykonania budżetu Gminy za 2004 rok. 
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Grażyna Zitans powiedziała, że komisja postanowiła pozy-
tywnie zaopiniować wykonanie budżetu Gminy i zwraca się do Rady Miejskiej z wnioskiem o 
udzielenie absolutorium Burmistrzowi z tytułu wykonania budżetu za rok 2004. Po tym przed-
stawiła uzasadnienie wniosku, w którym zawarto także wskazówki dla Burmistrza,  
a mianowicie zobowiązując go do: 
1) wyboru wykonawcy na poszczególne inwestycje, który przede wszystkim oferowałby dobrą 

jakość swoich usług (komisja pozytywnie zaopiniowała wykonanie prac w świetlicy wiej-
skiej w Krągach); 

2) całkowitego zakończenia budowy kaplicy w Łubowie; 
3) całkowitego zakończenia budowy świetlicy w Juchowie; 
4) usunięcia wszystkich usterek w budynku hali sportowej w ramach udzielonej przez wyko-

nawcę gwarancji; 
5) wnikliwej analizy dokumentacji przy sprzedaży nieruchomości, aby uniknąć w przyszłości 

sprzedaży na podstawie starej wyceny; 
6) przeprowadzania kontroli wszystkich jednostek względem ZUS - przynajmniej raz na kwar-

tał. 
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Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w sprawie udzielenia Burmi-
strzowi Gminy Borne Sulinowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy za rok 2004 
stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek przeczytał opinię Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 18 kwietnia 2005 r.  
o sprawozdaniu Burmistrza Miasta i Gminy Borne Sulinowo z wykonania budżetu za 2004 rok, 
która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Po tym zwrócił się do radnych, czy mają jakieś pytania. 
 
Pytań nie zgłoszono, w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Borne Suli-
nowo za 2004 rok: 
− za przyjęciem sprawozdania głosowało 10 radnych,  
− przeciw nie głosował żaden radny, 
− wstrzymało się od głosu 2 radnych. 
 
Uchwała Nr XXIII/267/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 kwietnia 2005 

r. w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za 

2004 rok została podjęta i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 
Następnie przeszedł do projektu uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Gminy Borne 
Sulinowo z wykonania budżetu Gminy za 2004 rok. Przypomniał, że Komisja Rewizyjna przed-
stawiła wniosek w sprawie absolutorium i zapoznał z opinią Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 19 kwietnia 2005 r. o wniosku Komisji Rewizyjnej 
Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Gminy 
Borne Sulinowo z tytułu wykonania budżetu w 2004 roku. 
Powyższa opinia stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Po tym poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Gminy 
Borne Sulinowo z wykonania budżetu Gminy za 2004 rok: 
− za udzieleniem absolutorium głosowało 11 radnych, 
− przeciw nie głosował żaden radny, 
− wstrzymał się od głosu 1 radny. 
 
Uchwała Nr XXIII/268/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 kwietnia 2005 

r. w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Gminy Borne Sulinowo z wykonania 

budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2004 rok została podjęta i stanowi załącznik nr 13 do 

protokołu. 

 
Na koniec zabrał głos Burmistrz Gminy Józef Tomczak, który podziękował za poparcie jego 
działalności i zobowiązał się, że tak będzie czynił, jak mówią wskazówki we wniosku Komisji 
Rewizyjnej. Po tym zaprosił radnych, sołtysów, kierowników jednostek po Sesji na obiad. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek pogratulował Burmistrzowi Gminy sukcesu  
i wręczył mu kwiaty. 
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Ad.12) 

Podjęcie uchwał. 

 
12.1 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek powiedział, że przedmiotowy projekt uchwały 
dotyczy rozpatrzenia skargi na Burmistrza Gminy złożonej przez Pawła Nowakowskiego, do któ-
rej dołączone jest stanowisko Komisji Rewizyjnej w tej sprawie. Zapytał, czy są uwagi  
w tym zakresie. 
 
Uwag nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie 
projekt uchwały: 
− za głosowało 12 radnych, 
− głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 

Uchwała Nr XXIII/269/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 kwietnia 2005 

r. w sprawie rozpatrzenia skargi na zaniedbanie i nienależyte wykonywanie zadań przez 

Burmistrza Gminy Borne Sulinowo została podjęta i stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 
12.2 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że projekt uchwały dotyczy rozpatrzenia skargi na 
zachowanie Dyrektora Ośrodka Kultury w Bornem Sulinowie, złożonej przez Panią Mroczkow-
ską. Skarga ta była rozpatrywana przez dwie komisje Rady Miejskiej, tj. Komisję Rewizyjną 
oraz Komisję ds. Oświaty i Kultury. 
Zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do projektu uchwały. 
 
Uwag nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący Rady Miejskiej poddał go pod głoso-
wanie: 
− za głosowało 11 radnych, 
− przeciw nie głosował żaden radny, 
− wstrzymał się od głosu 1 radny. 
 
Uchwała Nr XXIII/270/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 kwietnia 2005 

r. w sprawie rozpatrzenia skargi na zachowanie Dyrektora Ośrodka Kultury w Bornem Su-

linowie została podjęta i stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

12.3 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że kolejny projekt uchwały dotyczy nieodpłatnego 
nabycia przez Gminę Borne Sulinowo nieruchomości położonej w miejscowości Kiełpino, sta-
nowiącej własność Skarbu Państwa –Agencji Nieruchomości Rolnych, oznaczonej w ewidencji 
gruntów działką nr 251/13 o powierzchni 4,0899 ha. Jednocześnie poinformował, że Komisja ds. 
Unii Europejskiej i Samorządności wydała opinię pozytywną. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Piotr Kujawa powiedział, że komisja rów-
nież pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 
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Uwag nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący Rady Miejskiej poddał go pod głoso-
wanie: 
− za głosowało 12 radnych,  
− głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XXIII/271/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 kwietnia 2005 

r. w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości położonej na terenie Gminy Borne Suli-

nowo została podjęta i stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 
12.4 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do projektu uchwały  
w sprawie uchwalenia Statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Suli-
nowie. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Piotr Kujawa poinformował, że komisja po-
zytywnie zaopiniowała projekt uchwały Tym niemniej komisja sugeruje zmianę zapisu zawarte-
go w § 7 ust. 2 i proponuje następujące brzmienie: „Wszelkie zmiany w strukturze organizacyj-
nej może dokonywać Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej, po uprzednim zatwierdzeniu 
przez Burmistrza Gminy Borne Sulinowo.” 

Innych uwag nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod gło-
sowanie projekt uchwały wraz ze zgłoszoną przez Komisję Budżetowo-Gospodarczą poprawką: 

− za głosowało 12 radnych, 
− głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XXIII/272/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 kwietnia 2005 

r. w sprawie uchwalenia Statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Bornem Sulinowie została podjęta i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 
12.5 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do projektu uchwały  
w sprawie zmiany Statutu Ośrodka Sportu i Rekreacji w Bornem Sulinowie. 
 
Uwag nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie 
projekt uchwały: 
− za głosowało 12 radnych, 
− głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XXIII/273/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 kwietnia 2005 

r. w sprawie zmiany Statutu zakładu budżetowego „Ośrodek Sportu i Rekreacji” w Bor-

nem Sulinowie została podjęta i stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 
12.6 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy ktoś z radnych chce zgłosić zapytanie odnośnie pro-
ponowanych zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2005 rok. 
Przypomniał, że uzasadnienie zawierające szczegółowy opis proponowanych zmian, radni otrzy-
mali dzisiaj przed sesją wraz z projektami uchwał, wprowadzonymi do porządku sesji. 
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Powyższe uzasadnienie stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący Rady Miejskiej 
poddał go pod głosowanie: 
− za głosowało 11 radnych, 
− przeciw nie głosował żaden radny, 
− wstrzymał się od głosu 1 radny. 
 
Uchwała Nr XXIII/274/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 kwietnia 2005 

r. w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2005 rok została 

podjęta i stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 
12.7 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że projekt uchwały w sprawie przystąpienia do re-
alizacji projektu „Subregionalny Program Rewitalizacji Miast i Gmin Dorzecza Parsęty na bazie 
Zintegrowanego Markowego Produktu Turystycznego Szlak Solny”, Komisja Budżetowo-
Gospodarcza zaopiniowała negatywnie. W związku z tym poprosił przewodniczącego komisji o 
przedstawienie opinii. 
Projekt przedmiotowej uchwały stanowi załącznik nr 21do protokołu. 
 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Piotr Kujawa powiedział, że komisja wydała 
opinię negatywną, bowiem – zdaniem komisji - posiadane informacje są bardzo ogólne  
i nie wiadomo, ile Gmina Borne Sulinowo będzie musiała zainwestować w to przedsięwzięcie. 
Ponadto podobne zadania są realizowane przez związek i stowarzyszenie, do których gmina już 
należy. W związku z powyższym za wcześnie jest przystępować do czegoś, o czym nie mamy 
szczegółowych informacji. 

Po tym Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
− za nie głosował żaden radny, 
− przeciw głosowało 11 radnych, 
− wstrzymał się od głosu 1 radny. 
 
Uchwała w sprawie przystąpienia do realizacji projektu „Subregionalny Program Rewitali-

zacji Miast i Gmin Dorzecza Parsęty na bazie Zintegrowanego Markowego Produktu Tury-

stycznego Szlak Solny” nie została podjęta. 

 
12.8 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że projekt uchwały w sprawie dzierżawy nierucho-
mości dotyczy przeznaczenia na ten cel na okres 5 lat części budynku usytuowanego przy ul. 
Szpitalnej 1 w Bornem Sulinowie, tj. pomieszczeń zajmowanych na Przedszkole. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący Rady Miejskiej 
poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
− za głosowało 11 radnych, 
− przeciw nie głosował żaden radny, 
− wstrzymał się od głosu 1 radny. 
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Uchwała Nr XXIII/275/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 kwietnia 2005 

r. w sprawie przeznaczenia do dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Bor-

ne Sulinowo została podjęta i stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 
12.9 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że kolejny projekt uchwały dotyczy zamiany nie-
ruchomości stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo na nieruchomość stanowiącą wła-
sność Powiatu Szczecineckiego i poprosił Burmistrza Gminy o kilka słów wprowadzenia. 
 
Burmistrz Gminy Józef Tomczak poinformował, że projekt uchwały zawiera propozycję zamiany 
dwóch nieruchomości położonych w m. Dąbrowica, stanowiących własność Gminy Borne Suli-
nowo, na nieruchomość położoną w m. Silnowo Dolne, która stanowi własność Powiatu Szcze-
cineckiego. Działki, które zaproponowano jako przedmiot zamiany, powierzchnią odpowiadają 
działce, która jest własnością Powiatu. Powiedział, że na działce w Silnowie Dolnym zamierza 
urządzić ogólnodostępny teren rekreacyjny w postaci plaży i kąpieliska, gdyż jest to jedyny do-
stęp do jeziora. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że dwie komisje Rady Miejskiej, tj. Komisja 
Budżetowo-Gospodarcza oraz Komisja ds. Unii Europejskiej i Samorządności, wydały opinie 
pozytywne. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący Rady Miejskiej 
poddał go pod głosowanie: 
− za głosowało 12 radnych, 
− głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XXIII/276/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 kwietnia 2005 

r. w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Borne Sulinowo na nieruchomość stanowiącą własność Powiatu Szczecineckiego została 

podjęta i stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 
12.10 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie aktualności 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Borne Sulinowo: 
− za głosowało 11 radnych, 
− przeciw nie głosował żaden radny, 
− wstrzymał się od głosu 1 radny. 
 
Uchwała Nr XXIII/277/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 kwietnia 2005 

r. w sprawie aktualności Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania prze-

strzennego gminy Borne Sulinowo została podjęta i stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 
12.11 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że przedmiotowy projekt uchwały ma bezpo-
średni związek z poprzednią uchwałą i dotyczy przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium” 
opracowania zmian obejmujących obszar administracyjny miasta Borne Sulinowo. 
 



 22 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący Rady Miejskiej 
poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
− za głosowało 11 radnych, 
− przeciw nie głosował żaden radny, 
− wstrzymał się od głosu 1 radny. 
 
Uchwała Nr XXIII/278/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 kwietnia 2005 

r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Borne Sulinowo została podjęta i stanowi załącz-

nik nr 25 do protokołu. 

 
Po podjęciu powyższej uchwały Przewodniczący Rady Miejskiej udzielił głosu Burmistrzowi 
Gminy, który powiedział, że projekt uchwały o przystąpieniu do sporządzenia Miejscowego Pla-
nu Zagospodarowania Przestrzennego Miasta Borne Sulinowo jest dobrą uchwałą i znajdzie się 
w porządku następnej Sesji Rady Miejskiej. 
 
 
12.12 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że ostatni projekt uchwały w bloku uchwał dotyczy 
wprowadzenia opłaty administracyjnej za wydawane wyrysy i wypisy z miejscowych planów za-
gospodarowania przestrzennego oraz studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta i gminy Borne Sulinowo. Proponuje się opłatę w wysokości 30,-zł za wy-
pis lub wyrys. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący Rady Miejskiej 
poddał go pod głosowanie: 
− za głosowało 12 radnych, 
− głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XXIII/279/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 kwietnia 2005 

r. w sprawie wprowadzenia opłaty administracyjnej za niektóre czynności urzędowe, nie 

objęte przepisami o opłacie skarbowej została podjęta i stanowi załącznik nr 26 do protoko-

łu. 

 

Opinie Komisji Budżetowo-Gospodarczej oraz Komisji ds. Unii Europejskiej i Samorządności na 
temat projektów uchwał stanowią załączniki nr 27 i 28 do protokołu. 
 
 
Ad.13) 

 

W punkcie obrad pn. „Interpelacje, wnioski i zapytania radnych” głos zabrali: 
 
− Radny Marian Wyrzykowski zgłosił zapytanie do Burmistrza, co spowodowało odcięcie do-

pływu ciepła do budynku Inkubatora Przedsiębiorczości, w którym funkcjonuje Środowi-
skowy Dom Samopomocy, kto tą decyzję podjął i dlaczego. 

 
− Burmistrz Gminy Józef Tomczak wyjaśnił, że Prezes Stowarzyszenia Kupców i Przedsię-

biorców z Bornego Sulinowa taką decyzję podjął. Nie wie, jak to się stało, że miał klucze do 
wymiennikowni i odciął dopływ ciepła. Jutro zostaną mu odebrane i przekazane do Przedsię-
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biorstwa Usług Komunalnych pod zarząd. Zaznaczył, że ta sytuacja już się nie powtórzy,  
a jest to pozbawienie praw użytkowników pomieszczeń, gdyż to oni decydują, czy będą 
ogrzewać zajmowane pomieszczenia. Jeżeli dzierżawca, czy użytkownik nie chce ogrzewać, 
to niech zakręci u siebie kaloryfery; nie może zamykać wymiennikowni i dostępu ciepła, bo 
przepisy zabraniają. 

 
− Radny Paweł Kacperek zabrał głos odnośnie Inkubatora stwierdzając, że należy definitywnie 

rozwiązać ten problem, bo on cały czas narasta i zawsze mamy jakieś „pierepałki”. Prosił 
Burmistrza o konsekwentne wypowiedzenie się, co do losów Inkubatora. Powiedział też, że 
setki działek się natworzyło i sporo ludzi dzwoni odnośnie zmiany planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy, a tym samym ich przeznaczenia w planie. Dlatego zasugerował Bur-
mistrzowi, aby pracownik zajmujący się planowaniem przestrzennym przejrzał wszystkie 
złożone podania miejscowościami i odpowiedział na nie. Jednocześnie zaznaczył , że ma to 
być odpowiedź zadawalająca gminę. Powiedział, że odpowiedź musi być udzielona, niezaw-
sze w treści satysfakcjonującej wnioskodawcę, żeby nie było problemu złożenia skargi. Poin-
formował, że przedwczoraj wpłynęła skarga od Pana Kaźmierczaka ze Szczecina odnośnie 
zmiany przeznaczenia w planie zagospodarowania przestrzennego działki rolnej w m. Grab-
no, której jest właścicielem. Stwierdził, iż jest za działkami letniskowymi, ale nad zmianą na 
działki budowlane należy się zastanowić. Poinformował, że sporo osób zgłasza się również  
o umorzenia płatności podatków, dlatego prosił, żeby w terminie odpowiadać im na podania, 
że z powodów takich, czy takich, podatki nie zostaną umorzone. 

 
− Radny Adam Rohatyński powrócił do tematu dziur na drogach asfaltowych i podał przykład 

skrzyżowania Al. Niepodległości z ulicą Orła Białego. 
 
− Burmistrz Gminy Józef Tomczak powiedział, że temat łatania dziur to kwestia dwóch tygo-

dni i problem zostanie rozwiązany. Poinformował, że aktualnie jest już trzeci wykonawca, bo 
z pierwszym i drugim były problemy. Zwracając się do radnych przypomniał, że był taki 
okres, że trochę zrobiono, później był okres 2 tygodni przerwy, bo wykonawca nie miał masy 
bitumicznej. To wołało o pomstę do nieba, dlatego podziękowaliśmy mu. Drugi wykonawca 
też jakieś problemy miał. Aktualnie jest już trzeci wykonawca, dobry wykonawca, który co-
dziennie robi jedną ulicę w mieście. Po załataniu dziur w ulicach na terenie Bornego Sulino-
wa, wykonawca przejdzie na drogi gminne w miejscowościach pozostałych, tj. będą wyko-
nywane prace tam, gdzie są ubytki w asfalcie, a także prace na drogach, gdzie jest inna na-
wierzchnia (w ramach konserwacji dróg, profilowanie). Poinformował, że jest przygotowany 
cały zakres zadań w ramach kwoty na drogi zaplanowanej w budżecie gminy na 2005 rok. 

 
Więcej głosu nie zabierano. 
 

Ad.14) 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że do 15 maja br. ma zostać wypracowane stanowi-
sko odnośnie realizacji inwestycji z zakresu gospodarki wodno-ściekowej w aspekcie przynależ-
ności do Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty, czyli najpóźniej 15 maja należy odbyć spo-
tkanie z przedstawicielami Związku. Natomiast kolejna Sesja Rady Miejskiej w Bornem Sulino-
wie odbędzie się do 20-22 maja 2005 r., tj. 7 dni po spotkaniu z Prezesem oraz Dyrektorem Biura 
Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty. 
 
 
Po tym Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął Sesję. 
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Sesja Rady Miejskiej trwała od godz.10.00 do godz. 13.05. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
Protokołowała: 
Anna Łozińska 
 


